



"يوم المصريين في استراليا"

منذ وصولي في مطلع سبتمبر 2012 إلى استراليا، كان شاغلي الأكبر هو كيفية بناء نسيج علاقات قوية مع أهلنا المصريين/الاستراليين في هذه القارة، وبحيث تكون السفارة المصرية في كانبيرا، جزءاً من هذا النسيج، وربما في مركزه، وبالتعاون مع القنصليتين العامتين بسيدني وملبورن، وكيفية القيام بدور لربط المصريين الاستراليين بها من زاوية، وبينهم مع بعض بتوفير نقطة التقاء لهم من زاوية أخرى، وكيفية ربط ذلك بالوطن الأم مصر الغالية، وبذلك تكتمل الزوايا الثلاث لمثلث راسخ يخدم مصالح الوطن وأبناءه اليوم وفي المستقبل بإذن الله.

واعتقدت في إمكانية إرساء قاعدة انعقاد تجمّع مصري، يكون بمثابة احتفالاً يحتضنه بيت مصر في استراليا ويشارك فيه المصريون كافة، على اختلاف خلفياتهم وأماكن تجمعهم، وبأسرهم وأطفالهم، فضلاً عن قيادات وممثلي المؤسسات الدينية والروابط والتجمعات المصرية، ومن الجيل الثاني والثالث وبما فيهم المصريون من جذور غير مصرية (مثل إيطاليا، مالطا، اليونان،...)، وبحيث يكون بحق "يوم المصريين في استراليا" الذي يمكن أن يكون مناسبة سنوية (وربما أكثر) ليشهد هذا اليوم تجمّعاً "في حب مصر".

وربما كنا أحوج اليوم أكثر من أي وقت مضى للتكاتف وتتشابك الأيدي بالمحبة والوفاء وشد الأزر.

لذلك يشرفني أن أتقدم إليكم جميعاً السيدات والسادة المصريين/الاستراليين، والمنتسبين لمصر الحضارة والتاريخ بدعوة لحضور "يوم المصريين في استراليا" وذلك يوم السبت الموافق 11 مايو 2013 من الساعة 12:30 ظهراً وحتى الساعة 4:30 بعد الظهر وذلك بمقر السفارة المصرية في كانبيرا.

وفي هذا الصدد أرحب بأي أفكار لمشاركة ثقافية من جانب الحضور مثل معروضات مصرية/استرالية، أو نشاط فني/موسيقي أو غنائي، كما أود الإشارة إلي أنه سيتخلل الحفل كلمات قصيرة من المشاركين، كما سيتمكن الحضور من التحدث لفترة قصيرة إذا رغب أي منهم في ذلك،



وأشجع هنا الجيل الثاني والثالث لطلب الكلمة لشرح تجربتهم الحياتية والمعيشية كمصريين في
استراليا.

وبعد ذلك يسعدني تشريفكم لتناول الغداء معا من الساعة 2:30 وحتى نهاية الحفل.

وفقنا الله لما فيه خيرنا جميعاً، ووطننا الغالي مصر، وزادكم نجاحاً في الوطن الجديد
استراليا.

مع وافر الاحترام وخالص المحبة

حسن الليثي

سفير مصر لدي استراليا

ملحوظات:

- الدعوة عامة للحضور والمشاركة، لذا فيرجى إبلاغ كل من تعرفونه من المصريين في دوائركم الشخصية والمهنية.
- يرجى تأكيد الحضور والإبلاغ بعدد المرافقين قبل نهاية يوم 6 مايو 2013، وذلك عبر البريد الالكتروني للسفارة embassy.canberra@mfa.gov.eg وفيما يتعلق بالمقيمين في دائرتي القنصليتين العامتين في سيدني ومليورن فيرجى إرسال تأكيد الحضور على البريد الالكتروني للقنصلية العامة في سيدني info@egypt.org.au والقنصلية العامة في ملبورن info@egyptianconsulate.org.au مع إرسال نسخة من تأكيد المشاركة والحضور للبريد الالكتروني الخاص بالسفارة في كانبيرا.
- لطلب الكلمة للتحدث و/أو المشاركة بأية أنشطة ثقافية أو فنية، يرجى الإرسال على البريد الالكتروني: omar.abdallah@mfa.gov.eg.

EMBASSY OF THE ARAB
REPUBLIC OF EGYPT
CANBERRA



سفارة
جمهورية مصر العربية
في كانبيرا

Egyptians' Day in Australia

Upon my arrival in early September last year to Australia, building strong relations with dear community of Egyptian/Australians in this vast continent was my first priority. I believe the Egyptian Embassy in Canberra, with the collaboration with our General Consulates in Sydney and Melbourne, would be part of the this action, and perhaps at the epicenter. Connecting Egyptian/Australians, providing the point of confluence and linking all these to the homeland of Egypt, would thereby formulate the three dimensions that serve the interests of Egypt and its sons and daughters today and into the future.

Laying the foundation of the gathering of the Egyptian Community in Australia including their families and children, as well as leaders & representatives of religious institutions, Egyptian associations and second and third generations including Egyptians with other roots (Italy, Malta, Greece, ...), would serve as an annual celebration - and perhaps as "Egyptians' Day in Australia", which can formulate a gathering "in love for Egypt".

Perhaps this particular phase we pass through may, more than any other time, need for us to come together closer to cooperate, with our hands intertwined with tolerance and love.

Therefore, I have the honor to extend to all Ladies and Gentlemen Egyptians/Australians, and those attached to Egypt's civilization and history, the kind invitation to attend the "Egyptians' Day in Australia", convening on Saturday the 11th of May 2013, from 12:30 pm till at 4:30 pm at the Egyptian Embassy in Canberra.

EMBASSY OF THE ARAB
REPUBLIC OF EGYPT
CANBERRA



سفارة
جمهورية مصر العربية
في كانبرا

In this regard, I sincerely welcome your ideas for cultural participation such as Egyptian/Australian exhibits/displays or art/musical performance.

Also, short words will be delivered by some of the participants during the event. Those who would like speak from the floor are welcomed. The second-and third-generations are encouraged to deliver short notes, and it would be appreciated if community members would be willing to speak about their experience of being Egyptian in Australia.

Following, Lunch will be served from 2:30 pm to 4.30pm.

With my sincere respect and love

Hassan El-Laithy

Ambassador of Egypt to Australia

Notes:

- The invitation is open to all Egyptian/Australians in Australia, to attend and participate, so kindly spread the word in your different circles.
- Please confirm your attendance with the number of persons attending no later than the 6th of May 2013, via the Embassy's e-mail: embassy.canberra@mfa.gov.eg With regard to residents in Sydney and Melbourne General Consulates jurisdiction, please send confirmation of your attendance to Sydney Consulate's email: info@egypt.org.au or Melbourne's consulate email: the info@egyptianconsulate.org.au, and cc' the Embassy's email.
- To request the floor and/or participate in any cultural or artistic activities, please send an email to: omar.abdallah@mfa.gov.eg